

At a meeting held by the Committee on June 9th 1914, it was reported by the Hon-Treasurer, that out of the \$2500,00 voted by the City, \$2347,00 had been spent. It was decided that the balance (\$153.) be returned to the City with a complete statement showing how the money had been spent.

It was felt that a real start had been made in making Montreal a cleaner city generally, and especially so in regard to the yards and lanes, and it was decided that the officers and members of the Executive Committee constitute themselves into an organization for the purpose of carrying on the work of the City Improvement Campaign along the lines laid down during the 1914 Campaign thereby ensuring a continuation of the good work.

THE CAMPAIGN OF 1915

Early in the Spring of 1915 the Committee again met for the purpose of organizing a "clean-up" campaign the following May and with a few changes in the personnel, all the officers and Chairmen of committees acted as in 1914.

Owing to the war, it was felt that the work must be carried on, with even greater effort than before, although it was realized that on account of the many calls on public and private funds arising out of this calamity, the 1915 Campaign would have to be limited by the financial aid which the City could give.

On April 7th, 1915, a delegation from the Committee waited upon the Mayor and Commissioners for the purpose of again obtaining official sanction to the proposed "Clean-Up Week". Not only was this gladly given, but the Mayor, Médéric Martin, Esq., congratulated the Committee on the successful management of the 1914 Campaign and the City voted \$500,00 towards defraying the expenses of the coming campaign, which would be wholly of an educational nature. Fifty thousand pamphlets entitled: "Health First" were distributed to the homes in the city, through the agency of the Fire Department. In addition to this, a new feature of the campaign was public meetings and lectures on hygiene, as well as moving pictures and lantern slide demonstrations on the subject of public health. The principal object of these meetings was to arouse an interest in the "Clean-Up Campaign" among the children and nine successful lectures were given in different parts of the City, with an average attendance of 500 children at each meeting.

The first meeting was held in Laurier Town Hall, on May 5th, and the last at Ville Emard on May 14th.

A une réunion du Comité tenue le 9 juin 1914, le trésorier honoraire soumit un rapport démontrant que sur les \$2,500 votés par la ville, la somme de \$2,347 avait été dépensée. Il fut décidé de remettre cette balance de \$153.00 à la ville en soumettant un rapport complet des dépenses faites.

Puis il fut décidé que les Officiers et Membres du Comité Exécutif se forment en une association dans le but de continuer l'œuvre de la Campagne de l'Amélioration de la Ville sur les bases élaborées en 1914, afin d'assurer la continuation de cette bonne œuvre.

LA CAMPAGNE DE 1915

Au début du printemps 1915, le comité se réunit de nouveau pour l'organisation d'une campagne de grand nettoyage devant être tenue au mois de mai suivant.

A part quelques changements dans le personnel les mêmes Comités se remirent à l'œuvre comme en 1914.

A cause de la guerre, il fut décidé de continuer l'œuvre avec autant de vigueur qu'auparavant et de faire même plus, bien qu'il fut compris que par suite des nombreux appels à la charité publique à cause de la guerre, la campagne de 1915 ne pouvait compter que sur l'assistance financière que la ville pourrait lui accorder.

Le 7 avril 1915, une délégation se présenta devant le Maire et les Commissaires, pour obtenir de nouveau l'approbation officielle de la "Semaine du Grand Nettoyage". Non seulement ceci fut accordé avec plaisir mais le Maire, M. Médéric Martin félicita le comité de la bonne administration de la campagne de 1914 et fit voter une somme de \$500 pour défrayer les dépenses de la campagne prochaine qui devait être d'un caractère éducationnel. Cinquante mille brochures portant le titre: "La Santé avant Tout" furent distribuées dans les maisons de la ville par les pompiers. En plus de ceci, des mesures furent prises pour annoncer cette campagne au moyen de réunions publiques, de conférences sur l'hygiène avec vues animées et projections sur écrans, portant sur la question de la santé publique. Le but principal de ces réunions fut d'éveiller l'intérêt des enfants pour le Grand Nettoyage et neuf conférences furent ainsi données dans différentes parties de la ville, à laquelle une moyenne de 500 enfants assistèrent par conférence.

La première conférence fut donnée dans la salle municipale du Quartier Laurier le 5 mai et la dernière à la Ville Emard le 14 mai.